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JEGYZŐKÖNYV 

Készült: Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási és Kulturális 

Bizottsága 2015. január 19-én, hétfőn, 1300 órai kezdettel a Városháza a 102-es 

tanácstermében megtartott üléséről. 

Jelen vannak: 

Nánási Tamás, bizottsági elnök 

Barabás József, bizottsági tag 

Éhn András, bizottsági tag 

Fekete Péter, bizottsági tag 

Tálas-Tamássy Richárd, bizottsági tag 

Varga László, alpolgármester 

Szakadáti László, alpolgármester   

dr. Kovács András, jegyző  

Hingyiné Molnár Ildikó, óvodavezető, Benedek Elek Óvoda 

Rack Ferencné, igazgató, Ritsmann Pál Német Nemzetiség Ált. Isk., BNNÖ elnöke 

Marx Árpád, igazgató, Biatorbágyi Általános Iskola 

Gál Edit tagintézmény-vezető, Czuczor Gergely Tagiskola 

Szádváriné Kiss Mária, igazgató, Faluház és Karikó János Könyvtár 

Tóth Tamás, munkatárs, Családsegítő Központ 

Tóth Attila, intézményvezető, CSSK 

Ihászné Pálfi Katalin, referens, jegyzőkönyvvezető 

 

 

Nánási Tamás: Szeretettel és tisztelettel köszönti az Oktatási és Kulturális Bizottság 

megjelent tagjait, a polgármesteri hivatal illetékeseit, az intézményvezetőket és a vendégeket. 



2 

 

Megállapítja, hogy a bizottság öt fővel határozatképes. A napirenddel kapcsolatban nincs 

módosítási javaslata. Felkéri Barabás Józsefet az ülés jegyzőkönyvének hitelesítésére. 

 

A bizottság öt igen egyhangú szavazattal (5 fő bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) az 

alábbi napirend tárgyalását fogadta el. 

Napirend 

1) Biatorbágy Város Önkormányzatának 2015. évi intézmény-felújítási programjáról 

2) A torbágyi iskola környékének közlekedésével összefüggő kérdésekről 

3) Az építészeti értékek helyi védelméről szóló 4/2006. (05. 25.) Ör. sz. rendelet 

módosításáról 

4) Biatorbágy Város Képviselő-testületének az egyes gyermekjóléti ellátásokról szóló 

8/2009. (10. 30.) Ör. sz. rendeletének módosításáról 

5) Biatorbágy Város sportkoncepciójáról 

6) Beszámoló Biatorbágy Város Önkormányzata 2014. évi kommunikációs feladatainak 

végrehajtásáról 

7) Biatorbágy Város Önkormányzata 2015. évi kommunikációs tervéről 

8) A köznevelési intézmények 2015. évi pályázati támogatásáról 

9) A köznevelési intézmények működésével kapcsolatos kérdésekről 

a) az általános iskolai osztályok elhelyezése 

b) az alapfokú művészeti iskola tanterem-igénye 

c) az óvodai férőhelyek biztosítása 

d) kötelező eszközök és felszerelések biztosítása 

e) A Sándor-Metternich-kastélyban előkészített tornacsarnok építésének ütemezési 

és továbbtervezési kérdései 

10) Az általános iskolai lovas oktatással összefüggő kérdésekről 

11) A Hungarovox Kiadó könyvkiadás támogatási megkeresése 

12) A Biatorbágyi Fúvós Zenekar és Füzes Népi Táncegyüttes Alapítvány támogatási 

kérelme 

 

1) Biatorbágy Város Önkormányzatának 2015. évi intézmény-felújítási programjáról 

 

Nánási Tamás: Javasolja, hogy a köznevelési és közművelődési intézményekre vonatkozó 

javaslatokat tekintse át tételesen a bizottság. 
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Barabás József: A rendelkezésre álló költségvetési forrás ismerete nélkül nem érdemes 

belemerülni a részletekbe. 

 

Fekete Péter: Javasolja, hogy a Sándor-kastélyban a nyílászárók cseréjéhez az 

önkormányzat nyújtson be pályázatot a tavasz folyamán nagy valószínűséggel majd 

megjelenő energetikai pályázatra, és ennek önrészét tervezzék be a költségvetésbe. Úgy 

tudja, hogy a pályázat benyújtásához szükséges anyag teljes egészében elkészült a korábbi 

években. 

  

Gál Edit: A Sándor-kastélyban ő is fontosnak tartja a nyílászárók megjavítását, mert már 

belülről áznak a falak, valamint, ezen kívül, a még megmenthető parketták megóvását. 

 

Nánási Tamás: Javasolja, hogy minden olyan munka, ami az állagmegóvást segíti, kerüljön 

az első prioritásba. Véleménye szerint ez kb. 6,5 millió forinttal növelné meg a jelenleg 

előirányzott keretet. 

 

Szakadáti László: Megerősíti, hogy most az a legfontosabb, hogy az intézmények jelezzék, 

mely tételeket javasolják az 1. prioritásba tenni, illetve melyek azok a nagyobb tételek, 

amelyek megvalósításához pályázati úton esetleg hozzá lehet jutni. 

 

dr. Kovács András: Jelenleg nincs kiírt energetikai pályázat, ezért az általános tartalék 

keretbe kellene a pályázati önrészt tervezni. 

 

Rack Ferencné: A tavalyi teljes körű festés után csak a vizesblokkok tisztasági festésére, 

illetve javító festésre volna szükség az épületben. Ő nem kért teljes körű festést. Viszont a 40. 

sorszám alatt, az udvar rendezéséhez tervezett 2 millió forintot kevesli a megoldandó 

problémához képest. Az udvaron több helyen bokáig érő víz keletkezik, ha esik az eső. Ennek 

az elvezetése, illetve az udvar egyes részein viacolor burkolat lerakása nagyon fontos lenne. 

 

Szádváriné Kiss Mária: A Faluházban az udvar rendezése kimaradt a leadott igények közül. 

Ott is nagy a sár, földet kéne odahordani és befüvesíteni. Ennek becsült költsége kb. 300 000 

Ft. 

 

Fekete Péter: Ami a közösségi házat illeti, tisztasági festés szerepel a tervek között, a fal 

vizesedésének megszüntetése viszont nem. A Faluház kiállító termében, illetve a könyvtárban 
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volt két megoldási kísérlet, amelyeknek a tapasztalatait fel kellene használni ennél az 

épületnél. Szeretné megtudni, hogy sikeresek voltak-e az említett próbálkozások. 

 

Varga László: Megerősíti Fekete Péter szavait, és kéri, hogy az arra illetékes szakemberek 

állapítsák meg, hogy a könyvtárban használt módszer műszaki szempontból beváltotta-e a 

hozzá fűzött reményeket, valamint költséghatékony megoldásnak bizonyult-e. 

Nánási Tamás: A fentieken túl javasolja, hogy az előirányzott keretösszeg és a bekerülési 

költségekre tekintet nélkül, pusztán a fontossági szempontok alapján kerüljenek az 1. prioritási 

kategóriába az alábbi tételek: 

 

Szentháromság tér 6. 

1. tétel kiegészülve a Czuczor Gergely alapítványi iskola által használt 4 tanteremmel 

5., 6. 7. tételek 

Közösségi Ház 

70. tétel 

Faluház 

új épületrész 

81., 82. tétel  

régi épületrész 

93. tétel  

Bajcsy-Zsilinszky utcai óvoda 

137., 153. tételek 

145., 150., 151. tételek 

Szent László utcai óvoda 

162., 166 tételek  

Fonyódliget, főépület 

190. tétel  

 

A felsorolt tételek mintegy 6,2 millió forinttal növelnék meg az előirányzott intézmény-felújítási 

keretet, bár ebben nincs benne a Czuczor Gergely Tagiskola által használt négy tanterem. A 

Karinthy utca 4. szám alatt az udvar rendezése véleménye szerint nem intézmény-felújítási 

tevékenység, mint ahogyan a Legóvár Óvodában még egy konténer telepítése sem az. 

 

Nánási Tamás: Az elhangzottak alapján kéri, hogy a bizottság alakítsa ki álláspontját Fekete 

Péter javaslatáról egy energetikai pályázat önrészének szerepeltetéséről az idei 

költségvetésben, illetve az általa javasolt változtatásokról a prioritási sorrendben.  

callto:145.,%20150.,%20151
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Szavazás: 

A bizottság négy igen szavazattal egy tartózkodás mellett (5 fő bizottsági tag volt jelen 

a szavazásnál) a javaslatot támogatta. 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testület  

Oktatási és Kulturális Bizottságának 

1/2015. (I. 19.) számú határozata 

Biatorbágy Város Önkormányzata 2015. évi intézmény-felújítási programjáról 

 

Az oktatási bizottság támogatja a 2015. évi intézmény-felújítási programot, azzal a 

módosítással, hogy a határozat mellékletét képező állagmegóvást biztosító műszaki tartalmú 

tételek kerüljenek az 1. prioritásba. 

Szentháromság tér 6. 

1. tétel kiegészülve a Czuczor Gergely alapítványi iskola által használt 4 tanteremmel 

5., 6. 7. tételek 

Közösségi Ház 

70. tétel 

Faluház 

új épületrész 

81., 82. tétel  

régi épületrész 

93. tétel  

Bajcsy-Zsilinszky utcai óvoda 

137., 153. tételek 

145., 150., 151. tételek 

Szent László utcai óvoda 

162., 166 tételek  

Fonyódliget, főépület 

190. tétel  

 

A bizottság kéri továbbá, hogy egy energetikai pályázat benyújtásához szükséges önrész 

nevesítve kerüljön a város 2015. évi költségvetésébe.  

 

callto:145.,%20150.,%20151
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2) A torbágyi iskola környékének közlekedésével összefüggő kérdésekről 

 

Nánási Tamás: A napirend tárgyalásánál tisztelettel köszönti Molnár Jánosnét, és kéri, tegye 

meg észrevételeit a Karinthy utca és környéke forgalmi rendjének átszervezését követő 

tapasztalatairól. 

Marosi Jánosné: Tisztelettel és szeretettel köszönti a bizottsági ülésen jelen lévőket. 

Feleleveníti a város és benne az iskola keletkezésének és fejlődésének főbb állomásait. 

Hangsúlyozza, hogy az iskola környékén elsősorban a gyermekek és az ott élők érdekeit kell 

szem előtt tartani, nem pedig a szülők kényelmét kiszolgálni. Nem volna káros, hanem 

kifejezetten hasznos a gyerekek számára, ha egy kis gyaloglással jutnának el reggelente az 

iskolába. Ehhez elengedhetetlen a biztonságuk megteremtése, amihez a megfelelő helyeken 

járdát kellene építeni. Az önkormányzatnak meg kellene szüntetnie a jogellenesen az útra 

kirakott kerítéseket, amelyek leszűkítik az utcákat. Meg kellene valósítani az új forgalmi rend 

betartásának ellenőrzését, és a szabályok megsértőinek megbüntetését. Ehhez elegendő 

lenne térfigyelő kamerákat telepíteni a Meggyfa utca és Karinthy utca kereszteződésébe. 

Szigorúan be kellene tartani és tartatni az LK1 övezetre szóló előírásokat. A forgalmi rendre 

vonatkozó táblák ésszerűbb elhelyezésével el lehetne érni, hogy kevesebb autó hajtson be a 

lakó- és pihenő övezetekbe.  

 

Fekete Péter: A megyei matrica rendszer életbe lépése megváltoztatta a biatorbágyiak 

utazási szokásait. Továbbá elkészült az állomás környékének átépítése, így a korábban 

végzett forgalomszámlálás adatai nem biztos, hogy ma is érvényesek. Javasolja ezért azt 

megismételni. Javasolja továbbá ismét megvizsgálni a Karinthy F. utcában az iskola kerítése 

mellett egy kiszállást és várakozás nélküli továbbhaladást lehetővé tevő sáv kialakítását a 

rézsű részleges elbontásával. Tudomása szerint ez a forgalomtechnikai megoldás a Szily-

kastély bejárata előtt bevált. 

 

Rack Ferencné: Javasolja, hogy vizsgálják meg a nyitott árkok befedésével nyerhető 

parkolóhelyek lehetőségét. 

 

Nánási Tamás: Az elhangzottak összefoglalása után külön-külön teszi fel szavazásra a 

felmerült javaslatokat. 
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Szavazás: 

1.  Ismételjék meg a forgalomszámlálást annak megvizsgálása céljából, hogy az iskola 

tágabb környezetében az közelmúltban lezajlott változások milyen hatást gyakorolnak 

a Karinthy utca és környéke forgalmi rendjére. 

A bizottság két igen szavazat és három tartózkodás mellett (öt fő bizottsági tag volt jelen a 

szavazásnál) nem támogatta a javaslatot. 

 

2. A rendőrség végezzen fokozott ellenőrzést az adott területen a forgalmi rendre 

vonatkozó szabályok betartása és betartatása valamint a szabályokat megszegők 

megbüntetése céljából 

A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta a 

javaslatot. 

 

3. A járdaépítés fedezete kerüljön tervezésre a város 2015. évi költségvetésében. 

A Bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta a 

javaslatot. 

 

4. Újabb parkolók kialakításának lehetőségé vizsgálja meg a hivatal az erdészeti 

hatóságok bevonásával. 

A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta a 

javaslatot. 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testület  

Oktatási és Kulturális Bizottságának 

2/2015. (I. 19.) számú határozata 

A torbágyi iskola környékének közlekedésével összefüggő kérdésekről 

 

A bizottság megtárgyalta a torbágyi iskola környékének közlekedésével kapcsolatos 

kérdéseket. Támogatja és javasolja a képviselő-testületnek elfogadásra, hogy az iskola 

gyalogos megközelítését lehetővé tevő járdák építésének költségei szerepeljenek a város 

2015. évi költségvetésében. Felkéri a hivatalt, hogy vizsgálja meg az iskola környékén újabb 

parkolók kiépítésének lehetőségét az erdészeti hatóságok bevonásával. Javasolja a 

rendőrség megkeresését a forgalmi rend és a sebességkorlátozás betartásának fokozott 

ellenőrzése céljából. Lakossági igény alapján kezdeményezi a Kossuth Ferenc utca elején és 

végén található lakóövezetet jelző táblák áthelyezését egyrészt a Szabadság út és a Kossuth 
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Ferenc utca, valamint a Meggyfa és a Karinthy Frigyes utca kereszteződéseihez. Kéri újra 

megvizsgálni a Karinthy utcában az iskola kerítése mellett egy félrehúzódó sáv kialakításának 

lehetőségét és költségeit. 

 

Nánási Tamás: Ügyrendi javaslatot tesz a napirendek sorrendjének megváltoztatására 

tekintettel Cserniczky Tamásnak, a VIADUKT SE elnökének jelenlétére. 

 

Szavazás: 

A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tagvolt jelen a szavazásnál) támogatta az 

ügyrendi javaslatot. 

 

3) Biatorbágy Város sportkoncepciójáról 

 

Szakadáti László: Amint az az előterjesztéshez csatolt dokumentumban olvasható, a jövőben 

két részre válna a biatorbágyi sportélet. Egyrészt marad a Viadukt Sportegyesület, amelyik 

visszatér azokhoz a hagyományaihoz, amelyek szerint 1903-as alapítása óta működik, tehát a 

közösség erősítéshez, ezen kívül az utánpótlás képzéshez és mindazoknak a sportágaknak 

az ápolásához, amelyek a labdarúgáson kívül ma is részei az egyesületnek. Az élsport 

támogatására pedig egy non-profit sport kft.-t hozna létre az önkormányzat, 100%-os 

önkormányzati tulajdonnal. Ebbe tartozna a felnőtt labdarúgó csapat és az NB-I-B-s 

sakkcsapat, ez egyben azt is jelenti, hogy a város elfogadja azt, hogy  a város 

reprezentálására, egyáltalán a város megmutatására szüksége van a sportban is, és ezért 

hajlandó ezt az eddigi gyakorlattól eltérően különállóan kezelni és támogatni. Az 

előterjesztésben részletesen olvasható, hogy körülbelül milyen tételekből, gazdálkodási 

tételekből adódnának össze a bevételek, illetve a kiadások mind a Viadukt Sport Kft-nél, mind 

pedig az egyesületnél, hogyan osztódnak szét a feladatok, illetve hogyan függenek össze. 

Ugyanis az önkormányzat a jövőben egy fokkal még többet vállalna át a sportélet hátterének 

biztosításából. A sportpályákat is minden szinten ő biztosítaná, azok kezelését, felújítását, 

megújítását, nyírását, ápolását, az eddigi rezsiköltségek átvállalásán túlmenően, és így tehát 

az önkormányzat a városgondnokságával, illetve ezzel a sport kft-vel venne részt a 

sportéletben. A Viadukt SE pedig a maga tagságára, az ott nevelt gyerekek szüleire, illetve 

azokra a sportbarátokra támaszkodna, mint eddig. Ez az átalakítás kivenné a rendszerből azt 

a feszültséget, ami ránehezedik az egyesületre, amelyik abból áll, hogy az eredményekből 

senki nem enged, tehát mindenki magas színvonalú eredményt szeretne, de nem látván át a 

költségek kuszaságát, és nagyságát, és terheit, egy csomó felesleges elégedetlenség 
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képződik. Az átalakítással viszont világossá válna, hogy mi mibe kerül, és minek mi a 

hozadéka, illetve eredménye. Ebben egyébként folyamatosan egyeztetnek a 

sportegyesülettel, tehát Cserniczky Tamással és egyetértenek ezekben a lépésekben, a 

megoldási módozatokban is. Úgy néz ki, hogy jogilag sincs semmi akadálya annak, hogy ez a 

szétválás, illetve a további együttműködés megtörténjen. A sportegyesület továbbra is igénybe 

fogja tudni venni a TAO-t, vagy társadalmi adó befizetésekből származó előnyöket, mert ő 

továbbra is a pálya használója marad egy együttműködési szerződés alapján. A pénzügyi 

osztály tájékoztatása szerint viszont a non-profit kft. működtetésére van jogszabályi lehetőség, 

működési támogatás formájában tud az önkormányzat ebbe pénzt helyezni, a non-profit jelleg 

adja azt a limitet, ameddig az önkormányzat ebbe anyagi támogatást tehet.  

 

Barabás József: Attól tart, hogy az új feltételeket az élsportolók nem fogják elfogadni és 

továbbállnak. Nem szeretné, ha beigazolódna, de lát erre veszélyt. 

 

Cserniczky Tamás: A belső ellenőri vizsgálat is jelezte azt, amit az egyesület vezetői maguk 

is éreztek már egy jó ideje, hogy az egyesületi formát, az önkéntesen végzett munka kereteit 

már jóval meghaladták a szükségletek. Átlátható, törvényes működést kell biztosítani, ez a 

közös érdek. Ennek a célnak pedig az előbb felvázolt nonprofit Kft. felelne meg, legalább is az 

élsport vonatkozásában. A magyarországi tapasztalat az, hogy egy Biatorbágy nagyságú 

város egy-két, esetleg három sportágat tud kiemelten támogatni. 

 

Szakadáti László: Természetesen többekben felmerült, hogy miért csak a labdarúgás és a 

sakkcsapat kerülne a kft-be. A rendszer nyitott. Ha valamelyik szakosztály eléri az a fejlettségi 

szintet, hogy kinövi az egyesületi kereteket, megvizsgálva a feltételeket, bekerülhet a kft-be. 

 

dr. Kovács András: A nemzeti vagyonról szóló jogszabály szerint egyesület nem lehet 

önkormányzati vagyon kezelője. Egy száz százalékban önkormányzati tulajdonú kft. 

létrehozásával ez a probléma is megoldódik. 

 

Nánási Tamás: Az elmondottakból az kristályosodik ki, hogy a bizottság és a képviselő-

testület véleménye, támogatása egy kezdő lökést adhat az átalakulási folyamatnak. 

 

Szakadári László: Az önkormányzati hajlandóság és támogatási szándék birtokában az 

egyesület január végén esedékes közgyűlése elé lehet állni, és megszerezni a tagság 

nyilatkozatát. 
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Nánási Tamás: Ismerteti a javaslatot: a bizottság egyetért és elfogadja a Szakadáti László 

alpolgármesternek a helyi sportélet új szervezeti rendjével kapcsolatos javaslatait, egyetért a 

100 százalékban önkormányzati tulajdonú nonprofit sport kft. létrehozásával, amelynek a helyi 

élsport működtetése volna a feladata. A februári bizottsági ülésre kéri a kft. létrehozásával 

kapcsolatos alapvető okiratok, illetve az anyagi személyi feltételrendszerre, költségvetési 

hatásra és szükséges jogi lépésekre vonatkozó előterjesztést.  

 

Szavazás: 

A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) elfogadta a 

javaslatot. 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testület  

Oktatási és Kulturális Bizottságának 

3/2015. (I. 19.) számú határozata 

Biatorbágy Város sportkoncepciójáról 

Az oktatási bizottság támogatja Szakadáti László alpolgármester javaslatait a helyi sportélet 

működtetésének átalakítására. Támogatja az élsport átlátható és törvényes működési 

feltételeinek megteremtése céljából egy száz százalékban önkormányzati tulajdonú nonprofit 

kft. létrehozását. Kéri, hogy a februári bizottsági ülésre készüljön el a nonprofit kft. 

megalakításához szükséges dokumentáció, illetve az átalakítás anyagi és személyi 

feltételrendszerével, költségvetési és jogi hatásaival kapcsolatos előterjesztés. 

 

Nánási Tamás elnök úr 10 perc szünetet rendelt el. 

 

4) Az építészeti értékek helyi védelméről szóló 4/2006. (05. 25.) Ör. sz. rendelet 

módosításáról 

 

Nánási Tamás: A Szily-kastély udvarán tervezett óvodaépítés érdekében merült fel két Nagy 

utcai ingatlannál a helyi védettségre vonatkozó jelenlegi szabályozás módosítása.  Ezzel 

kapcsolatban a Teampannon Kft. elkészítette a szakvéleményét, amely kompromisszumos 

javaslatnak nevezhető, mert az utcaképi védelmet meghagyja, viszont a hátsó toldalék 

épületekre, melléképületekre vonatkozó védettséget feloldaná. Balassa János felhívta a 

figyelmet arra, hogy ezeknek az épületeknek a számozása korábban rosszul került be a 

rendeletbe. Ezért javasolja a házszámok tisztázását, hogy a 31-33 az tényleg rendben van-e, 
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vagy pedig 41-43 ennek a két épületnek a házszáma. Emellett rögzíteni kéne azt is, hogy nem 

csak a főépületek maradjanak védve, hanem a faragott mészkőből készült kerítések és 

kapuoszlopok is, ahogy azt a szakvélemény elég jól megfogalmazza. Javasolja továbbá a 

szakvélemény, és a bizottságnak is kéne ehhez csatlakoznia, hogy készüljön a jelenlegi, még 

komplett épületekről egy digitalizált felmérés a későbbi helytörténeti kutatások számára. 

Továbbá azt is javasolja a szakvélemény, hogy nem csak a főépületek, hanem a 

melléképületek esetében is érdemes megfontolni, hogy az óvoda funkciójába milyen módon 

illeszthető bele egyikük-másikuk. Tehát ez a három kiegészítő javaslat.  

 

dr. Kovács András: Csak hogy nehogy félreértés legyen, tehát itt nem a bontásról kell 

dönteni, egyszerűen csak a rendeletben arról, hogy mi az, ami helyi védelem alatt áll az 

épületek esetében. Tehát a melléképületnél attól, hogy nincs helyi védettség alatt, attól még 

nem kötelező lebontani, tehát majd később dönthet úgy az önkormányzat, hogy nem kívánja 

azt a részt lebontani.   

 

Nánási Tamás: Amennyiben nincs több hozzászólás, észrevétel, az előterjesztés határozati 

javaslatát az ismertetett három kiegészítéssel együtt teszi fel szavazásra. 

 

Szavazás:

A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta az 

előterjesztés határozati javaslatát és a kiegészítéseket. 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testület  

Oktatási és Kulturális Bizottságának 

4/2015. (I. 19.) számú határozata 

Az építészeti értékek helyi védelméről szóló 4/2006.(05.25.) Ör. számú rendelet 

módosításáról 

 

A bizottság megtárgyalta az építészeti értékek helyi védelméről szóló 4/2006. (05. 25.) Ör. 

számú rendelet módosításáról szóló előterjesztést. Támogatja azt, és elfogadásra javasolja a 

képviselő-testületnek, az alábbi kiegészítésekkel: 

 

 Kéri, hogy a rendelet módosítása előtt kerüljenek pontosításra az érintett ingatlanok 

házszámai.  
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 Javasolja, hogy a faragott mészkőkerítések és kapuoszlopok is élvezzenek helyi 

védettséget. Javasolja, hogy készüljön digitális dokumentáció az épületek jelenlegi 

állapotáról.  

 Az óvoda tervezésekor – a szakvélemény javaslata alapján – vegyék figyelembe a 

védettség alól kikerülő mellék- és toldalék épületrészek esetleges hasznosítását az új 

intézmény számára. (Pl: nyári konyhából játszóház.) 

 

 

5) Biatorbágy Város Képviselő-testületének az egyes gyermekjóléti ellátásokról 

szóló 8/2009. (10. 30.) Ör. sz. rendeletének módosításáról 

 

Nánási Tamás: A helyi rendelet módosítására jogszabály-változás miatt kerül sor. Fenntartói 

jogkörében eljárva a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ állapítja meg a művészeti 

iskolák számára a térítési- és tandíj mértékét és az adható kedvezmények szabályait. 

Korábban ennek a feladatnak fenntartói minőségében az önkormányzat tett eleget. 

 

Szavazás:

A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta a 

8/2009. (10. 30.) Ör. számú rendelet módosítását. 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testület  

Oktatási és Kulturális Bizottságának 

5/2015. (I. 19.) számú határozata 

Az egyes gyermekjóléti ellátásokról szóló 8/2009. (10.30.) Ör. számú rendelet 

módosításáról 

 

Az oktatási és kulturális bizottság támogatja az egyes gyermekjóléti ellátásokról szóló 8/2009. 

(10.30.) Ör. számú rendelet módosítását. 

 

 

6) Beszámoló Biatorbágy Város Önkormányzata 2014. évi kommunikációs 

feladatainak végrehajtásáról 

 

Nánási Tamás: Hozzászólás, kiegészítés nem lévén, szavazásra teszi fel az előterjesztés 

határozati javaslatát. 
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Szavazás:

A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta és 

elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek Biatorbágy Város Önkormányzatának 2014. évi 

kommunikációs feladatainak megvalósulásáról szóló beszámolót. 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testület  

Oktatási és Kulturális Bizottságának 

6/2015. (I. 19.) számú határozata 

Biatorbágy Város Önkormányzata 2014. évi kommunikációs 

feladatainak megvalósulásáról 

 

Az oktatási és kulturális bizottság támogatja és elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek 

Biatorbágy Város Önkormányzatának 2014. évi kommunikációs feladatainak 

megvalósulásáról szóló beszámolót. 

 

 

7) Biatorbágy Város Önkormányzata 2015. évi kommunikációs tervéről 

 

Nánási Tamás: Kiemeli, hogy a tervben konkrét javaslatok szerepelnek, amelyeknek az 

elfogadása esetén a költségvetésbe is be kell épülniük. Az elektronikus támogató rendszer, a 

az okostelefon program, az arculati kézikönyv felülvizsgálata és a videó-audió tár, amely már 

a 2000. évi közművelődési koncepcióban is szereplő cél volt, és így 14 éve vár a 

megvalósításra. Több hozzászólás nem lévén, szavazásra bocsájtja Biatorbágy Város 

Önkormányzatának 2015. évi kommunikációs tervéről szóló előterjesztés határozati javaslatát. 

Szavazás:

A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta és 

elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek Biatorbágy Város Önkormányzatának 2015. évi 

kommunikációs tervéről szóló határozati javaslatot. 
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Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testület  

Oktatási és Kulturális Bizottságának 

7/2015. (I. 19.) számú határozata 

Biatorbágy Város Önkormányzata 2015. évi kommunikációs tervéről 

 

Az oktatási és kulturális bizottság támogatja és elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek 

Biatorbágy Város Önkormányzatának 2015. évi kommunikációs feladatairól szóló 

előterjesztés határozati javaslatát. 

 

 

8) A köznevelési intézmények 2015. évi pályázati támogatásáról 

 

dr. Kovács András: A tavalyi tapasztalatok feldolgozása és beépítése az idei pályázatba 

nagyon fontos. Az intézményvezetők is megtették javaslataikat, ezek alapján készült el a 

határozati javaslat. 

 

Ihászné Pálfi Katalin: Az elmúlt év tapasztalatai alapján néhány szigorítást javasol, illetve 

több figyelmet szánna az intézmények módszertani gazdagodását, a nevelőtestületek 

képzését támogató pályázatoknak. Kiemelten fontosnak tartaná az iskolák informatikai 

fejlesztését. 

 

Nánási Tamás: Szavazásra teszi fel a határozati javaslatot. 

 

Szavazás 

A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta és 

elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a köznevelési intézmények 2015. évi pályázati 

támogatásáról szóló határozati javaslatot. 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testület  

Oktatási és Kulturális Bizottságának 

8/2015. (I. 19.) számú határozata 

A köznevelési intézmények 2015. évi pályázati támogatásáról 

 

Az oktatási és kulturális bizottság megtárgyalta a köznevelési intézmények pályázati 

támogatási rendszerének tapasztalatairól szóló előterjesztést. Támogatja és elfogadásra 
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javasolja a képviselő-testületnek, hogy 2015-ben is kiírja a pályázatot az alábbi szempontok 

figyelembe vételével: 

1. A köznevelési pályázati keretből az önkormányzat működtetői feladatkörébe tartozó 

kiadások nem finanszírozhatók. 

2. A rendelkezésre álló keret elosztásának elsődleges mutatója az intézmény 

pedagógus- és gyereklétszáma, illetve a pályázati cél megvalósításával elért 

pedagógusok és gyermekek száma. 

3. A köznevelési pályázatból olyan határon túli diákcsere programra nem igényelhető 

támogatás, amelyre központi pályázat kiírásra került, de az intézmény nem nyújtott be 

pályázatot. 

4. A köznevelési pályázat keretében a szorgalmi időszakban, a pedagógiai program 

megvalósítását szolgáló, valamely tantárgyhoz kötődő, a tananyag feldolgozását 

segítő, az iskola falain kívül szervezett program támogatható, amennyiben a tanulók 

részvétele azon kötelező. (pl. autóbusz költség, múzeumi, állatkerti, színházi, koncert 

belépő) 

5. Egyéb kirándulásokon, táborozásokon való részvétel szociális támogatásának 

feltétele, hogy a támogatni kívánt gyermek, tanuló szerepeljen az önkormányzaton a 

hátrányos és halmozottan hátrányos helyzetű gyermekekről jogszabály alapján 

vezetett nyilvántartásban. 

6. Projekten iskolák esetében valamely ismeretanyagnak a tanítási év egészén vagy 

annak nagyobb részén áthúzódó, a hagyományos pedagógiai keretekből kilépő 

módszerekkel történő feldolgozását kell érteni.  

7. Pedagógusképzésre a szakszolgálati intézmény kivételével valamennyi köznevelési 

intézmény pedagógusa nyújthat be pályázatot. 

Új elemként kerüljön kiírásra: 

8. tantestületi csapatépítő programok, kirándulások szervezésének támogatása  

9. szakmai előadások, konferenciák szervezésének támogatása 

10. szakmai, közéleti, hagyományőrző kiadványok szerkesztésének támogatása 

(évkönyv, naptár, jó gyakorlatok gyűjteménye, kutatómunka publikálása stb.) 

11. A 2015. évi pályázati keretösszeg javasolt mértéke 10 000 000 Ft. 

 

 A pályázat a 2015. évi költségvetés elfogadását követően írható ki. 
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9) A köznevelési intézmények működésével kapcsolatos kérdésekről 

 

a) az általános iskolai osztályok elhelyezése 

 

dr. Kovács András: Állami támogatású kiemelt beruházásként készül öt tanterem a Sándor-

Metternich-kastély úgynevezett TSZ szárnyában. A tervezés jelenlegi állása alapján az 

prognosztizálható, hogy az első szakaszban megépülő öt tanterem átadása késedelmet fog 

szenvedni a szeptember 1-jei tanévkezdéshez képest. Miközben minden eszközzel 

megpróbálják sürgetni a hivatalos eljárásokat, már most el kell kezdeni több megoldási 

javaslatot felvázolni azoknak az osztályoknak az elhelyezésére, amelyeket csak a tanév során 

tudnak majd elhelyezni az iskola épületében. 

Marx Árpád: A Sándor-kastélyban működő felső tagozaton három nyolcadik osztály ballag el, 

és helyükbe négy ötödik osztály érkezik. Tudomása szerint az ebédlő bővítése miatt 

megszűnik egy osztályterem, ami ráadásul kémia-fizika szakterem, szertárral együtt. A 

jelenlegi hatodik évfolyamból várhatóan többen továbbtanulnak hat évfolyamos 

gimnáziumban, ezért őket össze lehet vonni három osztályba. Van a táncterem, amit 

ideiglenesen visszaállíthatnak tanteremmé, így, ami az ő iskoláját illeti, az osztályok és a 

tantermek egyensúlyban vannak. Gondot tehát az alapítványi és az egyházi iskolák új első 

osztályainak az elhelyezése okozhat. Annál is inkább ezzel kell foglalkozni, mivel a felső 

tagozaton szakos oktatás folyik, ráadásul három tantárgyból minden évfolyamon 

csoportbontásban, amit külső helyszínen elhelyezett osztályokkal megoldani szinte lehetetlen. 

 

Nánási Tamás: Ezek szerint két osztálytermet kell valamilyen megoldásban biztosítani, 

minimum két hónapra, de félő, hogy több időre. Javasolja, hogy haladéktalanul kezdődjön 

egyeztetés a biai katolikus egyházközséggel, a Faluházzal és a biai református 

egyházközséggel, valamint elő kell készíteni a konténerbérlés lehetőségét is. 

 

Szavazás 

A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) a javaslatot 

támogatta. 

 

b) az alapfokú művészeti iskola tanterem-igénye 

 

Fekete Péter: Az alapfokú művészeti iskola tanteremigénye régóta húzódó probléma. A 

jelenlegi kérelemben szereplő terem biztosításával is foglalkozott már a bizottság. Ennek 

kapcsán át kellene tekinteni az önkormányzat rendelkezésére álló ingatlanokat és a 

helyiségigényeket valamennyi intézményre vonatkozóan, az általános iskolák kivételével, és 
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egy ilyen átfogó kép alapján kellene dönteni egy-egy intézmény valamelyik funkciójának és az 

adott ingatlannak az egymáshoz rendeléséről. 

 

Varga László: Ennek a témának a kapcsán emlékeztet arra, hogy annak idején a 

könyvtárban ideiglenes jelleggel kapott helyet a gitár és hárfa oktatás, ami azóta sem került 

máshová, miközben a könyvtárosok  dobozokon ülve, az ölükben tartott laptoppal végzik a 

feldolgozó munkát. 

 

Nánási Tamás: Ezek alapján az a javaslat, hogy készüljön el az igényeket és a helyiségeket 

tartalmazó lista, ugyanakkor a bizottság ennek keretében kéri megvizsgálni a Szily-kastélyban 

a Pászti Miklós Alapfokú Művészeti Iskola számára a nyugati szárnyban egy képzőművészeti 

szakterem kialakítását. 

 

Szavazás 

A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta a 

javaslatot. 

 

c) az óvodai férőhelyek biztosítása 

 

Nánási Tamás: Az óvodai férőhelyek biztosításával kapcsolatos előterjesztés foglalkozik 

egyrészt az új óvoda építésével kapcsolatos hivatalos eljárás aktuális lépéseivel, másrészt 

felveti a Bajcsy-Zsilinszky utcai hat csoportos óvoda bővítésének lehetőségét. 

 

dr. Kovács András: Az új óvoda építésével kapcsolatban fontos a helyi értékek védelméről 

szóló rendelet módosítása, illetve egy telekrész megvásárlása. Ezek jelentik annak az 

alapfeltételét, hogy a tervezés és a közbeszerzés eljárása megindulhasson. A Bajcsy-

Zsilinszky utcai épület vizesedésének megszüntetésével megnyílik a lehetőség az épület 

bővítése előtt. Mivel a köznevelési jogszabály 2015. szeptember 1-jével kötelezettséget ró az 

önkormányzatra a harmadik életévüket betöltött gyermekek felvételét illetően, nagyon jó 

volna, ha bővíteni lehetne az óvodai férőhelyek számát, minimum egy csoporttal, ami 25 

gyermek felvételét biztosítaná. Ennek hozzávetőleges költsége 35 millió forint lenne. 

 

Fekete Péter: Véleménye szerint az új óvodára vonatkozó közbeszerzési eljárást meg kell 

indítani a terület megvásárlására vonatkozó tárgyalásokkal párhuzamosan. A Bajcsy-

Zsilinszky utcai óvoda bővítését támogatja, semmi esetre sem kidobott pénz, még akkor sem, 

ha a későbbiekben esetleg más funkciók lesznek kiváltva az új bővítménnyel. 
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Szakadáti László: Most a férőhelyek számának a növelése a sürgető, a távolabbi jövőben, ha 

máshol is épülnek csoportszobák, visszaállhatna a hat csoportos működésre ez az óvoda, és 

akkor a minőség javulása felé történhet elmozdulás. 

 

Nánási Tamás: Az elhangzottak alapján Fekete Péter javaslatát teszi fel szavazásra, 

nevezetesen, hogy a polgármesteri hivatal készítse elő a közbeszerzési eljárást, hogy már az 

ingatlanvásárlással együtt születhessen döntés a tervezési közbeszerzés kiírásáról. Kéri 

továbbá a bizottság véleményét a Bajcsy-Zsilinszky utcai óvodaépület bővítéséről az óvoda 

férőhelyek számának növelése céljából, 2015. szeptember 1-jétől. 

 

Szavazás 

A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta és 

elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a két javaslatot. 

 

d) kötelező eszközök és felszerelések biztosítása 

 

dr. Kovács András: Minden évben új osztályok érkeznek az általános iskolákba, tehát nő a 

tanulócsoportok száma. Ezek új osztálytermekben kerülnek elhelyezésre. Jogszabály állapítja 

meg, hogy melyek azok a kötelező eszközök és felszerelések, amelyeket biztosítani kell. 

Ezeket a tételeket kell szerepeltetni a város 2015. évi költségvetésében. A korábbi években 

csak a nyár folyamán érkeztek be ezek az igények, most a költségvetés tervezésének 

időszakában már ismeretesek az iskolák által összeírt tételek. 

 

Fekete Péter: Valamennyi iskolától beérkeztek az igények, vagy csak az állami fenntartású 

intézményektől? 

 

Ihászné Pálfi Katalin: Az előterjesztésben szerepel az, hogy a nem állami fenntartású 

intézmények vonatkozásában is vállalta a működtetői feladatokat Biatorbágy Város 

Önkormányzata. Az elmúlt években kialakult az a gyakorlat, hogy a számukra szükséges 

eszközöket részben átadással, részben új eszközök vásárlásával biztosítja az önkormányzat. 

Ez az osztálytermek és a hozzájuk kapcsolódó folyosói öltözőszekrények alapfelszerelését 

jelenti. Tény és való, hogy olyan kérést nem kaptak az alapítványi és az egyházi iskolák, hogy 

esetleg informatikai, ügyviteli eszközökre lenne-e szükségük, azért, mert nekik van 

saját  fenntartójuk is. Tehát az önkormányzat vállalta az üzemeltetést és a működtetési 

költségeik nagy részét, a rezsiköltségektől elkezdve az osztálytermek berendezését is, de az 

egyéb eszközökre ez nem terjed ki. Szó volt már egy korábbi bizottsági ülésen arról, hogy a 

működtetői körben valamennyi iskola elhelyezéséről gondoskodik az önkormányzat, a 
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gyerekek leültetéséről stb. De az még nem tisztázódott, hogy teljes körű-e ez a finanszírozás 

vagy azért valamilyen formában, valamilyen mértékben a saját fenntartójukra is számíthatnak 

ezek az intézmények.   

 

Fekete Péter: Az a kérése, hogy az igényeket a hivatal kérje be a nem állami intézményektől 

is, majd azután a rendelkezésre álló pénz függvényében eldől, hogy mire jut és mire nem. 

 

Nánási Tamás: Kéri, hogy a nem állami iskolák igényeit is tartalmazó táblázat kerüljön vissza 

a bizottság elé. 

 

Szavazás:

A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta a 

javaslatot. 

 

e) A Sándor-Metternich-kastélyban előkészített tornacsarnok építésének 

ütemezési és továbbtervezési kérdései 

 

Nánási Tamás: Vannak arra vonatkozó információk, hogy az Emberi Erőforrások 

Minisztériuma március tájékán pályázatokat ír ki tornacsarnok építésére. A pályázati feltételek 

nem ismeretesek még, de gyanítható, hogy az országos pályázatok rendjéhez megszokottan 

építési engedéllyel rendelkező tervekkel lehet majd pályázni. Az előbbiekben már foglalkoztak 

a Sándor-Metternich-kastély felújításának a tervével, amelyben a B ütemben szerepel egy 200 

fős befogadó képességű tornacsarnok, amelynél az engedélyeztetési tervek elkészítésére van 

szerződés. Azok a tervezők, akik megcsinálták az előbbi koncepció tervet is, nekik kell 

letenniük ezt az asztalra. Azt szeretné kérni, hogy ennek a meggyorsítását szorgalmazza a 

bizottság, hogy március-áprilisban, hogy ha tényleg kiírnak egy ilyen pályázatot legyen esély 

indulni rajta. 

 

dr. Kovács András : Csak kiegészítésként. A jövő hét hétfői ülésre már nagyon valószínű, 

hogy el fog készülni a fél tornateremmel foglalkozó tervezési közbeszerzési kiírás. A fél 

tornaterem eddig csak a koncepció szintjén jelent meg. Az előző tervezői szerződés nem 

tartalmazott a fél tornateremre vonatkozóan semmilyen előírást és javaslatot. Tehát a fél 

tornateremre vonatkozóan közbeszereztetni szeretnék a tervezést engedélyezési és kiviteli 

tervig. Amennyiben a pályázatnál engedélyes tervek kellenek, akkor annak meg fognak tudni 

felelni reményeik szerint. Természetesen a határidő betartásával a tervezőnek a kiviteli 

terveket kell elkészíteni. Tehát párhuzamban vannak a tantermek kiviteli tervei, ez a 
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szerződésben benne van és a B típusú tornaterem engedélyes tervének az elkészítése. 

Nehéz feladat neki, ezt már jelezte, de megpróbálja polgármester úr megsürgetni a tervezőt. 

 

Marx Árpád: Kérdésként felveti, hogy a Szily-kastélyban felépülő új iskola tornatermi 

egységét lehet-e önálló elemként megépíteni. 

 

Szakadáti László: A Szily-kastély hátsó részén építendő új iskola második ütemét még nem 

rendelték meg, mert annak a megrendelésnek feltételei voltak. Elkészült az első ütem 

engedélyezési és kiviteli terve. Ebben az állapotban lehet megrendelni a második, engedélyes 

tervet, ezt most fogják megrendelni, abban lesz benne ez a bizonyos tornaterem. A kivitelezés 

szakaszolása szakmai kérdés. Arra mindenképpen figyelni kell, hogy az épület egészében 

egy energetikai központ van, ezt mindenképpen figyelembe kell venni az egyes építési 

szakaszok kijelölésénél. 

  

Nánási Tamás: Összefoglalva, két javaslatról kéri a bizottság állásfoglalását. E szerint 

készüljön el a Sándor-kastélyba tervezett tornaterem engedélyes terve márciusra, illetve a 

Szily-kastélyban épülő új iskola második ütemére az önkormányzat írja ki a tervezési 

közbeszerzést. 

 

Szavazás:

A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta és a 

képviselő-testületnek elfogadásra javasolta a bizottság javaslatát. 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testület  

Oktatási és Kulturális Bizottságának 

9/2015. (I. 19.) számú határozata 

A köznevelési intézmények működésével kapcsolatos kérdésekről 

 

a) Az általános iskolai osztályok elhelyezéséről 

Az oktatási és kulturális bizottság megtárgyalta az általános iskolai osztályok elhelyezéséről 

szóló tájékoztatót. A Sándor-Metternich-kastélyban kialakításra kerülő új tantermek 2015. 

szeptember 1-jét követő várható átadási időpontja miatt kéri, hogy az önkormányzat kezdjen 

tárgyalásokat a Faluház és Karikó János Könyvtár igazgatójával, a biai református és 

katolikus egyházközségekkel két osztály ideiglenes elhelyezése céljából. A bizottság kéri a 
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hivatalt, hogy ezzel párhuzamosan vizsgálja meg két tanteremnyi konténer bérlésének és 

telepítésének műszaki lehetőségét és anyagi forrásigényét. 

b) A Pászti Miklós Alapfokú Művészeti Iskola tanterem-igényéről 

Az oktatási és kulturális bizottság megtárgyalta a Pászti Miklós Alapfokú Művészeti Iskola 

tanterem-igényét a képzőművészeti tanszak óráinak megtartásához szükséges speciális 

kialakítású és bútorzatú helyiségre. A bizottság elvileg támogatja a kérelmet, de 

szükségesnek tartja egy átfogó, valamennyi intézményre vonatkozó helyiségigényt és a 

városban található épületeket, helyiségeket tartalmazó lista elkészítését. 

 

c) Az óvodai férőhelyek biztosításáról 

Az oktatási és kulturális bizottság megtárgyalta az óvodai férőhelyek biztosításáról szóló 

előterjesztés kapcsán az új óvoda létesítéséhez szükséges előkészítő munkák jelenlegi 

állását és a Bajcsy-Zsilinszky utcai óvodaépület bővítési lehetőségét. A bizottság kéri, hogy az 

új óvoda építéséhez a hivatal mihamarabb – a helyi védelemről szóló rendelet módosításával, 

és a szükséges telekvásárlással párhuzamosan – készítse elő a tervezési közbeszerzési 

eljárást is. A Bajcsy-Zsilinszky utcai óvodaépület idén szeptemberig végrehajtandó bővítését 

támogatja, a szükséges fedezet betervezését a város 2015. évi költségvetésébe javasolja a 

képviselő-testületnek. 

d) A kötelező eszközök és felszerelések biztosításáról 

Az oktatási és kulturális bizottság megtárgyalta a kötelező eszközök és felszerelések 

biztosításáról szóló tájékoztatást. Támogatta és elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek, 

hogy a 2015/2016-os tanévben történő infrastrukturális fejlesztésekhez kapcsolódó kötelező 

eszközök és felszerelések fedezetét a 2015. évi költségvetésben biztosítsa. A bizottság 

felkérte a hivatalt, hogy a biztosítani szükséges kötelező eszközökre és felszerelésekre 

vonatkozó igények felmérését terjessze ki a Biai Református Általános Iskolára és a Czuczor 

Gergely Tagiskolára is.  

e) A Sándor-Metternich-kastélyban előkészített tornacsarnok építésének ütemezési 

és tovább tervezési kérdései 

Az oktatási és kulturális bizottság áttekintette a Sándor-Metternich-kastély bővítésének „B” 

ütemében tervezett tornacsarnok tervezésének készültségi állapotát és kéri, hogy az 

engedélyes terv erre a létesítményre 2015 márciusára mindenképpen készüljön el. Emellett 

támogatja és javasolja a Sándor-Metternich-kastély bővítésénél tervezett fél tornateremre és 

ebédlőre vonatkozó, valamint a Szily-kastély udvarán létesülő új, 16 tantermes általános 

iskola 2. ütemére vonatkozó tervezési közbeszerzési eljárások megindítását. 
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10) Az általános iskolai lovas oktatással összefüggő kérdésekről 

 

Nánási Tamás: Javasolja megadni a lovas oktatáshoz a szolgáltató által kért 

többlettámogatás, azzal, hogy az iskolai lovas oktatás programja legyen felülvizsgálva. Tehát 

a határozati javaslat „A” pontját támogatja a bizottság, a „B” pontot pedig módosítja azzal a 

céllal, hogy készüljön el a programban való részvétel feltételeinek a felülvizsgálata a 

2015/2016-os tanév megkezdése előtt. 

 

Szavazás:

A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) a határozati 

javaslat „A” pontját támogatta és elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek, a „B” pontot 

illetően pedig elfogadta a módosító javaslatot. 

 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testület  

Oktatási és Kulturális Bizottságának 

10/2015. (I. 19.) számú határozata 

Az általános iskolai lovas oktatással összefüggő kérdésekről 

 

Az oktatási bizottság megtárgyalta az általános iskolai lovas oktatás finanszírozásával 

kapcsolatos kérdéseket és javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Bellandor Kft.-vel 

megkötött szolgáltatási szerződést módosítsa. Ennek keretében javasolja a 2015. január 

19. és 2015. június 15. közötti időszakra a szolgáltatási díj megemelését az önkormányzati 

költségvetés terhére tanulónként és havonként 2 500 forinttal.  

 

Az oktatási bizottság javasolja, hogy a képviselő-testület vizsgálja meg az általános iskolai 

lovas oktatás tapasztalatait és a 2015/2016-os tanév megkezdése előtt ennek 

figyelembevételével alakítsa ki véleményét a program további folytatásáról. 

 

11) A Hungarovox Kiadó könyvkiadás támogatási megkeresése 

 

Nánási Tamás: Javasolja, hogy az önkormányzat adja meg az igényelt támogatást azzal a 

feltétellel, hogy a folyósítás előtt megismerhesse a kéziratot. Nem művészeti értékelés 

céljából, szépirodalmi értékelés céljából. 
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Szakadáti László: Felveti, hogy emeljék meg valamelyest az igényelt összeget és kérjenek 

néhány tucatnyi kötetet, hogy legyen a bor és pálinka mellett egy olyan kiadvány, amit az 

önkormányzat jeles alkalmakkor ajándékba adhat a partnereinek, vendégeinek. 

 

Nánási Tamás: Nem támogatja, hogy az igényelt támogatásánál nagyobb összeget 

biztosítson az önkormányzat. 

Barabás József: Van itt egy sokkal régebbi, hasonló kérés, amit eddig még nem teljesített az 

önkormányzat. Kun Laci bácsi önéletrajzi regényére gondol. Hét éve nem kapta meg a 

támogatást. 

 

Nánási Tamás: Nála van a könyv, körülbelül a kétharmadát már lektorálta, és tizenöt olyan 

kérdést talált, amellyel kapcsolatban megbeszélést kezdeményezett a szerzővel. A kiadásra 

pedig el van különítve a fedezet, Biatorbágy Város Önkormányzata már döntött róla. 

 

Barabás József: Véleménye szerint először ezt a több éve húzódó ügyet kellene nyélbe ütni. 

 

Nánási Tamás: Az elhangzott javaslatok közül először Szakadáti László alpolgármester úrét 

teszi fel szavazásra, nevezetesen azt, hogy az igényelthez képest 200 000 forinttal 

támogassák a verseskötet megjelenését, cserébe az önkormányzat kapjon 40-50 

tiszteletpéldányt. 

 

Szavazás: 

A bizottság két igen szavazatta három tartózkodás mellett (öt fő bizottsági tag volt jelen a 

szavazásnál) nem támogatta a javaslatot. 

 

Nánási Tamás: Az előterjesztés eredeti határozati javaslatát teszi fel szavazásra. 

 

Szavazás: 

A bizottság négy igen szavazattal egy tartózkodás mellett (öt fő bizottsági tag volt jelen a 

szavazásnál) támogatta és elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a határozati 

javaslatot. 
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Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testület  

Oktatási és Kulturális Bizottságának 

11/2015. (I. 19.) számú határozata 

A Hungarovox Kiadó könyvkiadás támogatási megkeresése 

 

Az oktatási bizottság megtárgyalta a Hungarovox Kiadó megkeresését. Azzal a feltétellel 

támogatja és javasolja elfogadásra a képviselő-testületnek, hogy a Biatorbágyon élő költő-

műfordító, Nagy Andrea „EXTÁZIS” című verseskötetének kiadási költségeihez 170 000 

forinttal járuljon hozzá, hogy a kiadó előzetesen megküldi a kötet kéziratát Biatorbágy Város 

Önkormányzatának. 

 

12) A Biatorbágyi Fúvós Zenekar és Füzes Népi Táncegyüttes Alapítvány támogatási 

kérelme 

 

Nánási Tamás: A Füzes Néptáncegyüttes rangos meghívást kapott az Egyesült Államokba. A 

résztvevők által fizetendő útiköltséghez kérnek hozzájárulást az önkormányzattól. Javasolja a 

kérelem támogatását. 

 

Barabás József: Tudni szeretné, hogy az előterjesztésben szereplő összeget kérte az 

együttes, vagy az előterjesztést készítő Varga László alpolgármester úr határozta meg az 

összeget. Véleménye szerint ugyanis az nagyon csekély a kiadások nagyságához képest. 

 

Varga László: Ennek a projektnek az összesített költségvetése az 15,1 millió forint. Az 

együttes vezetőjével átbeszélték a teendőket, és ők kérték, hogy 1 millió forintot szeretnének 

az önkormányzattól támogatásként megnyerni. Az Emberi Erőforrások Minisztériuma már 

támogatta az ügyet. Az önkormányzati támogatás megszerzése segítené a további támogatók 

megnyerését. 

 

Barabás József: Még ha úgy is van, hogy az együttes kérte az 1 millió forintot, nagyon 

kevésnek tartja az összkiadáshoz képest. Szeretné megkérdezni a Német Nemzetiségi 

Önkormányzat vezetőjét, hogy ők támogatják-e és milyen összeggel a fiatalokat. 

 

Rack Ferencné: Még nincs meg az önkormányzat költségvetése, ezért nem tud összeget 

mondani. Több csatornán elindultak, hogy támogatást szerezzenek az ügynek. Maga a 

néptánccsoport vállalta, hogy jótékonysági rendezvényeken összeszedi a pénzt. Úgy tudja, 

hogy a repülőjegyek árának előteremtése a legsürgősebb, mert nem mindegy, hogy milyen 

árfekvésben tudják megszerezni. Amúgy ez a tétel teszi ki az összköltség 80 százalékát. 
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Nánási Tamás: Az elhangzottak alapján az előterjesztés eredeti határozati javaslatát teszi fel 

szavazásra. 

 

Szavazás: 

 A bizottság öt igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) támogatta és 

elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a határozati javaslatot. 

 

 

Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testület  

Oktatási és Kulturális Bizottságának 

12/2015. (I. 19.) számú határozata 

A Biatorbágyi Fúvós Zenekar és Füzes Néptáncegyüttes Alapítvány kérelméről 

Az oktatási bizottság megtárgyalta a Füzes Néptáncegyüttes támogatási kérelméről szóló 

előterjesztést. Támogatja és elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek az együttes 

Egyesült Államokba történő kiutazási költségeihez való hozzájárulásról szóló határozati 

javaslatot.  

 

Nánási Tamás: Mivel több hozzászólás nem volt, megköszönte a részvételt, és a bizottsági 
ülést 17:00 órakor bezárta.  
 

 

 

 

  Barabás József Nánási Tamás 

  bizottsági tag bizottság elnöke 


